



裘錦秋中學（屯門）

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

Telephone Tel. : (852)-2461 1555 Fax : (852)-2464 6161 Email : mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2025-2026/227 2025-2026 錦秋小記者探索之旅-招募小記者

敬啟者：

為了提升本校學生的溝通能力、語言組織能力以及團隊合作精神，本校特別推出「2025-2026 錦秋小記者探索之旅」活動。此活動將安排學生進行 8 次特約採訪，對象包括位於香港的國際跨國公司高層管理人員、媒體高層、區議員及立法會議員等社會知名人士。本校特邀香港鳳凰電視台的資深記者擔任導師，為學生提供專業培訓。每次學生的採訪成果將由本港知名媒體進行報導。

本校歡迎具備多元技能的學生參與此次活動。參與學生需符合以下其中一項條件：

1. 流利掌握普通話；或 2. 熟練掌握短片拍攝及剪輯技巧。為確保活動順利進行，本校老師將對所有報名學生進行面試，只有通過面試的學生方可參加活動。詳情如下：

面試安排：

截止報名日期：	2025 年 12 月 26 日（星期五）
面試日期：	2026 年 1 月 5 日至 7 日（老師於小息或課後時間與學生面試）
面試老師：	李陽老師及張海倫老師
面試問題：	採訪禮儀，溝通技巧，拍攝及短片剪輯技巧
使用語言：	普通話（拍攝及剪輯技巧優異者優先）
名額：	最多 15 位學生
公佈結果：	2026 年 1 月 16 日或前

訓練課程：

課程負責人：	香港鳳凰電視台記者，李陽老師及張海倫老師	
使用語言：	普通話	
課程時間：	早上 9:30-11:00	
日期： (總共 12 次)	1 月 24 及 31 日	2 月 7 日
	3 月 14 及 21	4 月 11,18 及 25 日
	5 月 9,16,23	6 月 27 日
採訪：	總共 8 次（本校會另行通知）	
活動費用：	免費（全部由學校資助）	



裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

備註：

1. 因訪問嘉賓的日期和時間仍在策劃中，每次訪問前，學校會發出通告邀請相關學生。
2. 參與學生如無故缺席兩次，將由後補學生替代。
3. 如有查詢，請致電 2461 1555 與李陽老師及張海倫老師聯絡。

此致
貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二五年十二月十七日



Parents Circular 2025-2026/227

2025-2026 JCCTM Junior Reporter Exploration Journey - Recruitment of Junior Report

Dear Parents/Guardians,

To enhance our students' communication skills, language organization abilities, and team collaboration spirit, our school is launching the "2025-2026 JCCTM Junior Reporter Exploration Journey." This program will arrange for students to conduct eight exclusive interviews with prominent figures in local society, including senior executives from international corporations in Hong Kong, media leaders, district councilors, and legislative council members. We have specially invited a senior reporter from Hong Kong Phoenix Television as the mentor to provide professional training for the students. Additionally, the results of each student interview will be reported by renowned media outlets in Hong Kong.

Our school welcomes students with diverse skills to participate in this activity. Applicants must meet at least one of the following criteria: **A. Proficiency in Mandarin; or B. Proficiency in video shooting and editing skills.** To ensure the smooth implementation of the program, all applicants will undergo an interview conducted by our teachers. Only those who pass the interview will be eligible to participate in the activity. Details are as follows:

Interview Details :

Application Deadline:	26 th December, 2025 (Friday)
Interview Dates:	5 th to 7 th January, 2026 (during recess or after school)
Interviewers:	Mr. Peter Li and Ms. Cheung Hoilun
Interview Topics:	Interview etiquette, communication skills, video recording, and editing skills
Language Used:	Mandarin (Students with exceptional video recording and editing skills will be given priority)
Quota:	A maximum of 15 students
Results Announcement:	On or before 16 th January, 2026

Training Program :

Course leader:	Hong Kong Phoenix Television reporters, Mr. Peter Li, and Ms. Cheung Hoilun		
Language Used:	Mandarin		
Course Time:	9:30 AM to 11:00 AM		
Schedule : (12 sessions in total)	January 24 th , 31 st	February 7 th	
	March 14 th , 21 st	April 11 th , 18 th , 25 th	
	May 9 th , 16 th , 23 rd	June: 27 th	
Interviews:	A total of 8 interviews (the school will issue notices for each interview separately)		
Program Fee:	Free (fully funded by the school)		



裘錦秋中學（屯門）

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

Remarks:

1. Since the dates and times of interviews with the guests are still being arranged, the school will issue a notice to invite relevant students prior to each interview.
2. Students who are absent without valid reasons twice will be replaced by students on the waiting list.
3. For inquiries, please contact Mr. Peter Li or Ms. Cheung Hoilun at 2461 1555.

Chan Yuet Ping

Principal

December 17, 2025